



PHILIPPE DANDIN

*Deputy Scientific Director //
Directeur Adjoint de la Recherche*
METEO FRANCE



Philippe Dandin is deputy-director of the Research department at Météo-France. Until 2013, he served as director of Climatolog at the French meteorological and climate service. Previously, he was in charge of the marine forecasting and oceanography activities.

He started to work on geosciences as a young scientist focused on the tropical Pacific ocean modelling, the atmosphere and the coupling for climate research, in Paris and in Toulouse (Centre National de Recherches Météorologiques).

As a research manager, Philippe Dandin is namely involved in Aerospace and Defence sectors, and Artificial Intelligence for meteorology.

He graduated from Ecole Polytechnique, has a PhD in oceanography and a MBA from Paris Universities. Philippe Dandin is a member of the French "Académie de Marine".

Philippe Dandin est directeur adjoint de la Recherche de Météo-France. Jusqu'à fin 2013, il occupait le poste de directeur de la Climatologie du service météorologique et climatique français. Il a également été responsable des activités de prévision marine et océanographie.

Il avait commencé sa carrière comme jeune chercheur en modélisation des océans tropicaux, de l'atmosphère et du climat au sein d'un laboratoire parisien puis au Centre National de Recherches Météorologiques à Toulouse.

Au sein de la direction de la Recherche, Philippe Dandin suit tout particulièrement les questions liées à l'Aéronautique, à la Défense ou bien encore à l'Intelligence Artificielle. Il est également gérant du CERFACS et entrepreneur.

Ancien élève de l'Ecole Polytechnique, docteur en océanographie, titulaire d'un MBA de Paris I, Philippe Dandin est ingénieur général des Ponts, des Eaux et des Forêts, membre de l'Académie de Marine.